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MESAJ 

adresat cu prilejul aniversării a 20 de ani de la 

fondarea Facultății de Economie și Drept din 

Universitatea de Medicină, Farmacie, Științe și 

Tehnologie ”George Emil Palade ”din Tg.Mureș 

 

 

În primul rând doresc să adresez mulțumiri celor 

care au organizat această manifestare pentru invitația 

făcută. Ținând cont de statutul meu actual de profesor 

emerit pensionar consider această invitație ca un gest de 

respect și apreciere la adresa mea pe care-l prețuiesc 

cum se cuvine. Având neșansa de a fi în aceste zile sub 

interdicțiile specifice unei contaminări cu Covid 19 nu 

pot fi , din păcate, prezent fizic la acest eveniment. 

Dată fiind tema reuniunii de azi prin care se 

marchează trecerea a 20 de ani de la fondarea oficială a 

Facultății de Economie și Drept pot să spun, în deplină 

cunoștință de cauză, că îmi sunt foarte bine cunocute 

circumstanțele în care s-a produs acest eveniment, la 

nouă ani după începerea activității specializărilor 

specifice în cadrul Facultății de Științe și Litere. În calitate 

de rector al UPM în perioada 1990-2004 am inițiat, 

susținut și participat, cu multă determinare, la punerea 

bazei pentru cele trei facultăți care au constituit 
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coloanele de rezistență ale UPM: Facultatea de 

Inginerie, Facultatea de Științe și Litere și Facultatea de 

Economie și Drept la care s-a adăugat, pentru o bună 

bucată de timp, și Colegiul universitar. 

Este evident faptul că evoluțiile care au dus la 

aceasta structură instituțională au fost complexe și au 

implicat multe eforturi depuse, pe mai multe planuri, de 

colegii care la vremea respectivă erau în activitate cu 

responsabilități didactice dar și manageriale. 

 Fiind la un eveniment aniversar îl putem privi pe 

acesta din perspectiva timpului scurs dar îl putem privi 

și din perspectiva perioadei care urmează. Desigur 

suntem datori să exprimăm sentimente de gratitudine la 

adresa celor au adus facultatea la nivelul de azi, ale căror 

eforturi sunt greu de cuantificat majorității celor de azi, 

necunoscând exact condițiile în care a avut loc această 

evoluție. Este însă un proces firesc ca fiecare generație 

să contribuie, cu generozitate, la mersul ascendent al 

facultății.  

 Referindu-mă strict la momentul de start al  

facultății din anul 2002 mă simt obligat moral să 

menționez că echipa managerială implicată în actul 

fondator a cuprins pe: prorectorii conf. dr. Adrian 

PETRESCU și prof.dr. Liviu MARIAN, secretarul științific al 

Senatului conf.dr. Ioan DIACONESCU, primul decan al 
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facultații prof. dr. Lazăr CISTELECAN, prodecanul 

facultații conf.dr. Ramona NEAG, și șefii de catedră: 

conf. dr. Ioan Sabău-POP, prof. dr. Rodica CISTELECAN și 

conf. dr. SZABO Zsuzsana. Este dificil să evidențiez și 

contribuțiile multor altor colegi care au fost parte a 

acestui proces de afirmare identitară academică. Imi 

exprim, și acum, recunoștința față de toți colegii cu care, 

de-a lungul timpului, am muncit împreună pentru 

progresul universității. 

Cu toții știm că o facultate este o entitate academică 

care gestionează complexa activitate didactică și 

științifică a unor domenii de studiu bine definite. 

Autonomia universitară a unei facultății este suportul 

care asigură gradele de libertate ca prin activitatea 

inteligentă și tenace a celor care o compun să atingă 

niveluri calitative ce pot fi comparate cu cele ale altor 

facultăți similare din alte universitați din țară și 

străinătate. Constat că membrii din Facultatea de  

Economie și Drept militează activ, în plan didactic și 

științific, în spiritul acestui principiu stimulativ. 

Privind evenimentul de azi din perspectiva a ceea ce 

urmează în viața facultății consider ca foarte important 

ca cei care au acum responsabiltăți în conducerea 

facultății și departamentelor, cu aportul întregului corp 

didactic, să aibă bine cristalizate care sunt direcțiile și 

măsurile aferente pentru a face față provocărilor 
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viitoare ale domeniilor specifice. Fără să facem un efort 

deosebit putem constata cu toții o creștere exponențială 

a complexității vieții social-economice naționale și 

internaționale sub toate aspectele. 

Cele expuse sintetic mai înainte, cu caracter de 

fundal ideatic aniversar, le concluzionez spunând că am 

încredere că actualul corp didactic al facultății dispune 

de competența și forța pentru a asigura creșterea pe mai 

departe a prestigiului acesteia și de a-și îndeplini 

misiunea asumată prin actuala deviză a Universității de 

Medicină, Farmacie, Științe și Tehnologie, a cărei 

componentă distinctă este, ”E pluribus unum” 

Urez din toată inima ”La mulți ani plini de succese!”, 

Facultății de Economie și Drept! 

Vivat, crescat, floreat Facultatis Oeconomicae et 

Jurisprudentiae. 

 

5 decembrie 2022 

Prof.univ.em.dr.ing. Vasile Boloș 


